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Produkcja seryjna nowej 
Astry ruszy³a w Gliwicach 
wczeœniej ni¿ pocz¹tkowo 
zak³adano.
Wszystko dlatego, ¿e uda³o 
siê szybciej zakoñczyæ trwa- 
j¹c¹ od pocz¹tku wrzeœnia 
finaln¹ fazê produkcji pilo- 
ta¿owej, podczas której po-
wstało 300 samochodów.

Produkcja seryjna bêdzie 
stopniowo zwiêkszana, tak 
aby do koñca roku osi¹gn¹æ 
poziom 25 Astr na godzinê.

Jak informuje GM Polska, 
nowa Astra w wersji hatch-
back (5-drzwiowa) wytwa-
rzana jest na jednej linii 
produkcyjnej z pozosta³ymi 
modelami - Astr¹ III se-
dan oraz Zafir¹. W ramach 
przygotowañ do produkcji 
tego nowego samochodu 
kompaktowego, wydzia³ 
t³oczni zosta³ rozbudowa-
ny o ok. 4 000 m2. Zain-
stalowano now¹ liniê pras 
oraz kompaktow¹ prasê 

wielostopniow¹ - obydwie 
ca³kowicie zrobotyzowane.

Ze wzglêdu na bardzo 
zaawansowan¹ strukturê ka-
roserii, znacznie rozbudowa-
na zosta³a linia produkcyjna 
wydzia³u spawalni. £¹cznie 
zosta³o tam zamontowanych 
90 nowych robotów, a sam 
wydzia³ rozbudowano o ok. 
6.000 m2.

Nowy model mia³ swoj¹ 
premierê podczas tegorocz-
nych Miêdzynarodowych 
Targów Motoryzacyjnych we 
Frankfurcie. Dwa egzempla-
rze ekspozycyjne tego mo-
delu, specjalnie na to wyda-
rzenie, przygotowane zosta³y 
przez zak³ad w Gliwicach. 
Nowa Astra jest najbardziej 
zaawansowanym technicz-
nie samochodem seryjnym 
produkowanym w Polsce.

(kk)

„W sobotê, 7 listopada 
Gliwice wzbogaci³y siê 
o bardzo oryginalny obiekt 
ma³ej architektury” – tak¹ 
informacjê znaleŸæ mo¿na 
na oficjalnej stronie firmy 
Vattenfall. 

Ten „oryginalny obiekt” to szka-
radna lampka nocna, która 
pojawi³a siê na skwerze u zbiegu 
ulic Zwyciêstwa i Bohaterów Get-
ta Warszawskiego. 

Firma Vattenfall w ramach dzia³añ 
promocyjnych iluminuje wa¿ne 
miejsca lub obiekty w œl¹skich 
miastach. 

Na przyk³ad w tym roku w Ryb-
niku koncern podœwietli³ gmach 
starostwa powiatowego, a w Ka-
towicach kopu³ê Ronda Sztuki. 
Dlaczego Gliwicom zafundowa³ 
koszmar w postaci 5 metrowej 
nocnej lampki, która wygl¹da 
jak zapomniany rekwizyt z filmu 
Kingsajz? 

„Latarnia bêdzie wyraŸn¹ 
dominant¹ w przestrzeni miej-
skiej i ma szansê staæ siê 
oryginaln¹ wizytówk¹ tej czêœci 
miasta. Jesteœmy pewni, ¿e z 
czasem stanie siê symbolem 
miejsca chêtnie odwiedzanego 
przez Gliwiczan” - z dum¹ infor-
muje Vattenfall. 

lena Pardel z katowickiej Akade-
mii Sztuk Piêknych. Podstawa, 
która podobno ma byæ wykorzy-
stywana jako ³awka, wykonana 
zosta³a ze szlachetnego gatunku 
drewna. Klosz to pó³przeŸroczysty 
bia³y materia³ rozpraszaj¹cy 
œwiat³o. Wewn¹trz zainstalowano 
16 energooszczêdnych opraw le-
dowych 
W zale¿noœci od pogody œwietlne 
cudo bêdzie zmieniaæ kolo-
ry. Mo¿e œwieciæ na fioletowo, 
pomarañczowo, niebiesko, czer-
wono lub zielono. 

Niestety tej w¹tpliwej ozdoby 
ciê¿ko bêdzie siê pozbyæ. Spon-
sor skopiowa³ bowiem pomys³ 
Gliwickich Metamorfoz i obok 
lampki umieœci³ kapsu³ê cza-
su.  Jak informuje inskrypcja na 
pami¹tkowej tablicy,  kapsu³ê 
otworzyæ nale¿y w 2109 roku. 
Mo¿na jedynie mieæ nadziejê, ¿e 
szlachetne drewno nie jest zbyt 
trwa³e i samo siê rozleci. Albo 
jakaœ esteta nie wytrzyma....

Nina Drzewiecka 

Szkoda, ¿e zamiast szpeciæ 
miasto firma nie zdecydowa³a 
siê umieœciæ tego wspania³ego 
dzie³a sztuki w bezpoœrednim 
otoczeniu swojej firmy na ul. Bar-
lickiego. W jednej kwestii mo¿na 
siê jednak zgodziæ – wizytówka na 
pewno jest oryginalna. Zw³aszcza 
w zestawieniu z s¹siaduj¹cymi 
bezpoœrednio budami oferuj¹cymi 
zapiekanki. 

Co ciekawe, to dziwad³o ma 
swoj¹ projektantkê - jest ni¹ Mar-

Prezentacja nowego modelu odbêdzie siê 
30 listopada w gliwickiej fabryce Opla

Rozpoczęto seryjną 
produkcję Astry IV

Ozdoba czy 
kicz?

De gustibus non est disputan-
dum - gust nie podlega dysku-
sji. Kolorowa lampka wywo³a³a 
burzê na forach internetowych, 
jednym siê podoba, innym 
nie. Nawet w naszej redakcji 
opinie podzieli³y siê dok³adnie 
po po³owie. Wobec ostrej, an-
tylampkowej krytyki w wyko-
naniu redakcyjnej kole¿anki, 
czujê siê w obowi¹zku, w imie-
niu frakcji sympatyków nowej 
lampki, stan¹æ w obronie kolo-
rowego œwiecide³ka.

Pomys³, jest po prostu fajny.  
W Gliwicach brakuje miejsc 
lekko zakrêconych, takich 
w³aœnie jak ten sympatyczny, 
œwietlny dziwol¹g. 
Z pewnoœci¹ logo sponso-
ra mog³oby byæ dyskretniej-
sze. O obskurnym otoczeniu 
upstrzonym sma¿alniami nie 
wspomnê... bo to zupe³nie 
osobny temat.
Ale to chyba nie wina lampki?

Marcin Fabrykowski

...a mnie się podoba


